
Toelichting samenstelling ethische commissie data en technologie  

In dit document leggen we uit wat voor soort expertise we hebben gezocht voor de ethische 

commissie. We lichten toe waarom we juist deze expertise belangrijk vinden en welke leden wij 

hebben gevonden. 

Het belangrijkste doel van de commissie is te helpen bij het voeren van een zo compleet mogelijke 

discussie over (nieuwe) digitale technologieën. We willen gebruik maken van de nieuwe 

mogelijkheden die technologie ons biedt. Tegelijkertijd zien we toenemende maatschappelijke 

onrust en kritische vragen over juist die mogelijkheden. Daarnaast kunnen we bij de overheid het 

fenomeen van ethische commissies op het gebied van data-ethiek niet los zien van bijvoorbeeld de 

kinderopvangtoeslagenaffaire. Niet alleen de ernst van de misstanden is iets waar we van moeten 

leren, maar ook van de onderliggende patronen die de affaire heeft blootgelegd. We willen dus het 

hele plaatje zien en blinde vlekken voorkomen. 

 

Expertises 

• AI-ethiek - We willen expertise niet alleen op algoritmen en artificial intelligence (AI), maar 

ook expertise hoe deze middelen op een goede manier ingezet kunnen worden. Dit is een 

vakgebied op zich. 

Lid: Herman Veluwenkamp. Herman is onderzoeker bij de faculteit Wijsbegeerte op het 

gebied van ethiek en kunstmatige intelligentie aan de RUG. 

 

• AI-techniek - Er bestaan veel zorgen over het gebruik van data en algoritmen bij de overheid. 

Daarom vinden we het belangrijk om een expert aan tafel te hebben die goed begrijpt hoe 

deze technologie werkt en wat ze wel en niet kan.  

Lid: Willy Tadema. Willy is AI Ethics Lead bij het Rijks ICT gilde. 

 

• Commerciële blik - We hebben gezocht naar mensen met een commerciële achtergrond. Dit 

om te voorkomen dat de blik van de (semi-)publieke en sector te overheersend en daarmee 

te beperkt wordt. Het is belangrijk om begrip en kennis te hebben van de commerciële 

kansen en motieven rondom digitale technologie. 

Lid: Johanna Spiller. Johanna is een sociale ondernemer met twee bedrijven gericht op het 

ondersteunen van vrouwen in het bedrijfsleven en de IT. 

 

• Digitale toegankelijkheid - Eén van de zorgen is dat bepaalde groepen inwoners (onbedoeld) 

worden uitgesloten door het gebruik van digitale middelen door de overheid. Daarom 

hebben we expertise gezocht rondom het thema digitale toegankelijkheid. Het gaat hier 

vooral om iemand die zicht heeft op welke drempels mensen ervaren bij dienstverlening van 

de overheid.  

Lid: Adri Carmio-Volny. Adri is docent NT2 bij het Alfa College (Educatie & Inburgering) en 

heeft ruime ervaring op het gebied van laaggeletterdheid en digitale toegankelijkheid.  

 

• Diversiteit en inclusie - De expert op het gebied van diversiteit en inclusie is om dezelfde 

reden geworven: we willen voorkomen dat groepen worden uitgesloten. Het gaat hier met 

name om expertise op het gebied van racisme en discriminatie.  

Lid: Joël Feliz. Joël is ervaringsdeskundige op het gebied van racisme en werkt bij de politie, 

waar hij werkzaam is in het team “Politie voor iedereen”. 



• Hacker - We vinden voldoende technische kennis in de commissie belangrijk. Daarom 

hebben we ook een ethisch hacker gevraagd. Daarnaast zijn hackers gewend ‘andersom’ te 

denken. Dat wil zeggen: ze onderzoeken hoe systemen op een andere manier gebruikt 

kunnen worden dan waarvoor ze zijn bedoeld. Deze manier van denken is een waardevolle 

aanvulling. 

Lid: Melvin Lammerts. Melvin heeft veel ervaring met security als ethische hacker en schreef 

mee aan de gids https://laatjeniethackmaken.nl 

 

• ICT-jurist - Het is waardevol om juridische kennis in de commissie te hebben.  

Lid: Mathieu Paapst.  Mathieu is Universitair docent IT recht, Legal Tech en Privacyrecht bij 

de RUG. 

 

• Privacy by design - Binnen het vakgebied privacy by design wordt nagedacht wordt 

nagedacht hoe technische oplossingen privacy vriendelijk vormgegeven kunnen worden. 

Lid: Jaap-Henk Hoepman. Jaap-Henk is computerwetenschapper en toonaangevend expert 

op het gebied van privacy by design. 

 

• Slachtoffer toeslagenaffaire - Dit unieke perspectief mag eigenlijk niet ontbreken in een 

ethische commissie. Er zijn steeds meer voorbeelden van hardvochtige behandeling door de 

overheid, met gevolgen die vaak te lang onderbelicht zijn gebleven. Daarom vinden we het 

belangrijk dat iemand met ervaringsdeskundigheid op dit gebied in de commissie zit. 

Lid: Regina Schotsman. Regina heeft uit eerste hand ervaring. Tevens is ze werkzaam bij 

stichting WIJ.  
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